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DOPRAVA: 
Do Podgorice se nejsnáze dostanete přímou linkou Austrian Airlines z Vídně, což byl i můj 
případ, dále se dá přiletět i jinými leteckými  spoji s přestupem v Bělehradu. Přicestovat se dá 
také vlakem, cca 24h hod. cesty, případně z letiště v Dubrovníku autobusem cca 5h. 
 
MĚSTO: 
Jediné město s lékařskou fakultou je Podgorica, hlavní město Černé Hory. Podgorica je město 
s 200 000 obyvateli, nachází se ve vnitrozemí, nejbližší pláž je v Sutomore, což je malé 
letovisko vzdálené 45min cesty vlakem. Ve městě prakticky chybí hromadná doprava, místní 
taxi jsou však levná, jinak se dá všude dojít pohodlně pěšky. Spojení s okolními městy 
zprostředkovávají autobusy. 
 
JAZYK 
V ČH se mluví srbsky, mladí lidé hovoří většinou dobře anglicky stejně tak i doktoři 
v nemocnici. Se slovníčkem a konverzační příručkou je pro Čechy i Slováky dorozumění 
s místními po pár dnech hračkou, kdo zná alespoň trochu azbuku, rozluští i nápisy psané 
cyrilicí. 
 
PODNEBÍ 
V ČH je léto velice horké a suché. Během měsíce denní teplota prakticky neklesla pod 
28 stupňů a nepršelo. Obzvláště v Podgorici, která je v nížině obklopená horami, je vedro 
někdy opravdu neúnosné. 
 
 
UBYTOVÁNÍ 
Všichni studenti bydlí společně v jednom domě v bezprostřední blízkosti nemocnice, 
stravování  ve formě obědů a večeří je zajištěno v nemocniční kantýně. Ubytování je v 
komfortně zařízených pokojích s klimatizací, k dispozici je kuchyňka, pračka..atd. 
 
STUDENTI 
V červenci bylo na stáži celkem 8 studentů: 2 Slovenky, 1 Portugalka, 1 Ruska, 2 Polky a 1 
Polák. Stáže probíhaly na ortopedii, hrudní chirurgii, dětské chirurgii, áru a gynekologii. 
Místní členové IFMSA se o nás po celou dobu pobytu vzorně starali, nebyla nouze o zajímavé 
výlety a kulturní programy. 
 
STÁŽ 
Moje stáž probíhala na ortopedickém oddělení, ač jsem měl zažádáno, ba i přislíbeno, že budu 
na chirurgii. Se stáží na ortopedii jsem však byl nakonec velmi spokojen. Denně jsem chodil k 
operacím, byl jsem v ambulanci v ambulanci, několikrát jsem využil možnosti účastnit se 
nočních služeb na traumatologii. Přístup lékařů i ostatního zdravotnického personálu byl 
velmi přátelský a vstřícný. Na oddělení panovala, u nás spíše ojedinělá, uvolněná, družná 
atmosféra, pro vřelé jižní Slovany vlastní. 
 
Případné dotazy zodpovím: sobotiko@seznam.cz  
Několik obrázků k nahlédnutí 
 http://crnogora.rajce.idnes.cz/montenegro/#album  


